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Bilag Møde- og handleplan 
1.3 Orientering fra sekretariatet 
2.3 Strategi 2019-2021 
2.10 Budgetmesse  
3.1 Halvårsregnskab 

 
Inden mødet præsenterede Stine Torp og Stine Alkert, hvad de laver hos ÅUF, og gav en kort intro til arbej-
det med Børne- og ungebyrådet.   
 
 
0. Formalia 

0.1. Godkendelse af dagsorden 
Indstilling: 
Styrelsen godkender altid dagsordenen inden starten af mødet. 
Referat: 
Dagsorden blev godkendt uden ændringer.  

 
1. Orientering 

1.1. Orientering: Grupperinger 
Indstilling: 
Dette orienteringspunkt giver de enkelte styrelsesmedlemmer mulighed for at orientere om nyt fra de-
res grupperinger.   
Særlig ansvarlig: Tobias 
Referat: 
Nyt fra øvrige: Elysion har lavet kampagne for at starte rollespil efter Corona, men har måttet udskyde 
til 24. oktober på grund af en overvældende interesse. Einherjerne kom i gang med første spilgang i au-
gust, men måtte aflyse i september.  
Nyt fra korps: FDF og Spejderne i Tivoli er udsat til 2021.  
Mellemfolkelige: Europæisk Ungdom har fået 8000 kr. til et arrangement i efteråret, som holdes sam-
men med generalforsamling.  
 



1.2. Orientering: Formand/FU 
Indstilling: 
Dette orienteringspunkt giver formanden mulighed for at orientere om nyt siden sidste møde, der rela-
terer sig til formands- og FU-arbejdet. Nina orienterer om møde med TV2 Østjylland, møde med PUF. 
Referat: 
Nina orienterede om møde hos TV2 Østjylland med direktør, bestyrelsesformand og formand for re-
præsentantskabet. De inviterede til samarbejde om fokus på at inddrage unge - blandt andet i dæknin-
gen af kommunalvalget.  
Nina orienterede om evalueringen af samarbejdet om Børne- og ungebyrådet med Børn og Ungefor-
valtningen.   
 
1.3. Orientering fra sekretariatet  
Indstilling: 
Dette orienteringspunkt giver sekretariatslederen mulighed for at orientere om nyt siden sidste møde.   
Referat: 
Sara tilføjede til den skriftlige orientering: 
- DUFs paneldebat på DOKK1: ”Er det danske demokrati i krise” er rykket til d. 21. oktober kl. 17-19.  
- Eventnetværket i Aarhus besøger Kulbroen på Sydhavnen d. 24. september kl. 15.30-17.00. Der er 

rundvisning på Sydhavnen. 
- Corona-hjælp til foreningerne: DUF meldte midt i august ud at de havde fået 6.7 mio. mere til deres 

pulje, som kan søges frem til d. 21. sept. 
- Studiemessen på AU bliver aflyst i år.  
- Status på Frivilligakademiet: Det har vist sig svært at samle en styregruppe af frivillige fra medlems-

foreningerne. I stedet har Stine T ringet rundt og fået input fra seks foreninger om ønsker til form 
og indhold. På den baggrund laver vi et fællesprogram i tre moduler. Workshop – fællesspisning – 
workshop. Man kan så vælge et, to eller tre moduler. Det første modul handler om brug af sociale 
medier til ekstern kommunikation. Det andet modul handler om at skabe den gode samtale og det 
gode fællesskab i foreningen.  

- Børn og Unges Grundlovsdag bliver d. 20. november lokalt i klubber og SFO’er. Formen er stadig til 
overvejelse.  

- Kommunalt tilsyn med foreninger: efter indsendelse af høringssvar blev vi inviteret til foretræde 
hos Kulturudvalget d. 5.8. Jeg deltog sammen med Torben Dreier fra Folkeoplysningsudvalget.  

- Børne- og ungebyrådet: Dialogmødet med det voksne byråd, som blev aflyst i marts, fik en ny form 
da Børn- og Ungerådmanden og forkvinden for Børn og Unge-udvalget mødtes med 6 af unge-
byrødderne på en videoforbindelse d. 18. august til en drøftelse af deres forslag.  

- Gratis webinarer hos Center for Frivilligt Socialt Arbejde – vær klar ved tasterne torsdag d. 27.8. 
- Deltagelse i gruppe omkring planen for Moesgård Vildskov. Rune vil gerne være repræsentant for 

ÅUF.  
- ÅUF har fået invitation til gåtur ved Eskelunden d. 21. september. Sara deltager 
- Vi planlægger at starte kurser op igen d. 1. september i Århus i Forening.  

 
2. Ledelse 

2.1. Temadrøftelse: Den gode velkomst til nye i foreningen 
Indstilling: 
På sidste styrelsesmøde besluttede vi at drøfte, hvordan vi fortsat har fokus på den gode velkomst til 
nye i foreningen. Efter Corona-nedlukningen vil mange måske føle sig nye, når sommeren er ovre, og 
aktiviteterne starter op igen. Hvordan kan medlemsforeningerne arbejde med, at nye medlemmer/fri-
villige/ledere/bestyrelsesmedlemmer føler sig velkomne og har lyst at være med, og hvordan kan ÅUF 
arbejde med at understøtte dette? 
Referat: 
Temadrøftelsen blev udskudt til næste møde pga. den lange dagsorden.  



 
2.2. Orientering: Udmeldte foreninger  
Indstilling: 
Styrelsen orienteres om, at ved fristen for kontingentbetaling havde Konservative Studerende betalt, 
de andre havde ikke. Det vil sige, at følgende foreninger er blevet udmeldt af ÅUF: 
• Nye Borgerlige Ungdom Aarhus 
• Internationalt Forum Aarhus 
• Borgerlige Unge Unions-Skeptikeres Klub 
• Århus Diplomacy Club 
Referat: 
Nina orienterede om udmelding af foreninger, der ikke har betalt kontingent.  

 
2.3. Beslutning: Status på strategi 2019-2021 BILAG  
Indstilling:  
Styrelsen drøfter status på strategi 2019-2021 og beslutter, hvilke tiltag der skal tages i den kommende 
tid for at opfylde strategien.  
Referat:  
Styrelsen drøftede i grupper ideer til nye initiativer: 
 
Input om tema 1: 
- Vi skal blive ved at lave kurser 

- Samarbejdet med Århus i Forening giver mening 

- Studieturen giver personlige møder 

- Dialogmøder om temaer, som er relevante for flere foreninger 

- Fælles mødeaftner, hvor flere bestyrelser holder møde samme sted og samme tid, og dermed mø-

des.  

Input om tema 2: 
- Vi mangler at skabe synlighed for børnene  

- Bibliotekerne kan bruges mere til at lave arrangementer i lokalområder. Fx foreningsdag, hvor vi 

hjælper med at facilitere møde mellem børn og forening.  

- Lave video der præsenterer foreningerne målrettet børnene til deres sociale medier.  

- Folder med foreninger der hører til i lokalområdet, som deles ud på skolerne.  

Input til tema 3:  
- Kommunalvalget: kan vi sætte emne på dagsorden der har med foreningslivet at gøre. Kan vi få 

kandidater til at besøge foreninger.  

- Lokalefokus. Arbejde for bedre lokaleforhold for foreningerne 

- Kan vi gøre mere med samarbejdet med TV2 Østjylland.  

- Nye måder at skabe opmærksomhed om foreningerne fx en happening 

Input til tema 4: 
- Lave annoncering på facebook om kurser og puljer, så flere ser hvor de kan bruge ÅUF.  

- Repræsentanterne for grupperingerne får til opgave at komme ud og besøge medlemsforeningerne 

i grupperingerne. I ide er en fest for alle foreningerne i grupperingerne.  

FU arbejder ud fra punkterne med en plan for, hvordan vi kan arbejde videre med strategien, som præ-
senteres på næste møde.  

 



2.4. Beslutning: Genåbningspuljen 
Indstilling:  
Sara giver en status på ansøgere. Styrelsen drøfter og beslutter, hvad vi gør med de resterende 34.000 
kr. i puljen. 
Referat:  
Styrelsen besluttede at lave en ny runde med frist d. 18. oktober.  

 
2.5. Drøftelse: Medlemskab af samme landsforening  
Indstilling:  
I forbindelse med optagelse af Elysion på Årsmødet blev styrelsen spurgt, om de tre rollespilsforeninger 
i ÅUF bør optages som ét samlet medlem som fx alle pigespejdergrupperne. Baggrunden for de sam-
lede medlemskaber er, at der i ÅUFs vedtægter §3,2 står, at: ”Foreninger, som har en fælles kommunal 
organisationsstruktur optages som ét samlet medlem.” 
Styrelsen drøfter og beslutter, om der skal ændres i de tre rollespilsforeningers type af medlemskab. 
Referat: 
Styrelsen besluttede, at rollespilsforeningerne fortsat har hver sit medlemskab.  
Jonas: beslutningen bygger på, at rollespilsforeningerne ikke kalder sig selv lokalforeninger i landsfor-
eningen.  
Styrelsen tager på et kommende møde op om paragraffen skal ændres, så den bliver mere præcis.  

 
2.6. Drøftelse: Uddannelse af frivillige #1 
Indstilling:  
I arbejdsprogrammet står der: 
”ÅUF ønsker at styrke medlemsforeningerne ved at tilbyde uddannelse af frivillige i foreningerne - både 
bestyrelsesmedlemmer og andre foreningsaktive. Det kan enten være i samarbejde med andre for-
eningsparaplyer eller med medlemsforeninger, der har en god ide eller ser et behov.  ÅUF vil også i 2020 
udbyde gratis kurser inden for en række relevante emner gennem samarbejdet Aarhus i Forening.” 
Kurserne i Aarhus i Forening er pga. Corona blevet udskudt (nogle enkelte aflyst), derfor er der allerede 
mange kurser på programmet i efteråret. Derudover holder vi Frivilligakademiet d. 29. oktober. Endelig 
laver vi i samarbejde med en række andre organisationer et introkursus til ledelse af frivillige i efteråret 
(datoer er ikke fastlagte). Styrelsen drøfter, hvordan vi bedst får budskabet om kurserne ud til med-
lemsforeninger og frivillige, og at vi ikke sætter gang i yderligere kurser i efteråret. Ideer til kurser tages 
under pkt. 2.10. 
Referat: 
Ida foreslår, at vi laver en kort video som deles med alle foreningernes facebooksider via messenger. 
Ida og Sara går videre med ideen.  

   
 

2.7. Beslutning: Skru op for personlige møder #3 
Indstilling:  
I arbejdsprogrammet står der: 
”Jo bedre frivillige i medlemsforeningerne kender os personligt i ÅUF, og vi kender jer, jo nemmere bliver 
det at kommunikere med hinanden og på den måde både øge kendskabet til ÅUFs tilbud til medlemsfor-
eningerne og øge ÅUFs viden om udfordringer og succeser hos medlemsforeningerne. Styrelsen vil der-
for arbejde for at styrke de personlige relationer gennem forskellige tiltag, som fx besøg hos nye besty-
relser, holde styrelsesmøder hos forskellige medlemsforeninger og opfordre til netværk ved vores arran-
gementer og kurser.” 
Styrelsen drøfter ideer til at styrke de personlige relationer mellem styrelse og medlemsforeninger i 
efteråret. Er der ønske om et par slides, som kan bruges ved præsentation af ÅUF ved foreningsbesøg?  
- Styrelsen drøfter og beslutter om vi skal have lavet en lille ÅUF-ting (fx en kop med logo), som vi 

kan give til foreninger og frivillige, vi møder?   



- Styrelsen drøfter om der skal produceres en video på 1-2 min om ÅUF. 

Referat: 
Styrelsen besluttede, at Sara undersøger muligheden for at få lavet en ÅUF emaljekop/mug/kaffekop – 
gerne med tekst om pulje/kurser  
Styrelsen besluttede, at vi går videre med at lave en video om ÅUF. 
Ida kommer med input til, hvordan vi kan bruge Facebook mere effektivt.  

 
2.8. Beslutning: Studietur i efteråret #6 
Indstilling: 
Styrelsen drøfter, om vi skal udskyde studieturen til næste år eller skal vi lave studieturen i en lille 
skala?  
Referat: 
Styrelsen besluttede, at studieturen bliver udskudt til foråret. I stedet arbejder Sara videre med om vi 
kan invitere politikere til Frivilligakademiet.  
 
 
2.9. Drøftelse: Kursusforslag til Aarhus i Forening 2021 
Indstilling: 
Styrelsen drøfter forslag til kursuskataloget fra Aarhus i Forening til næste år, som Nicolai og Sara kan 
tage med til samarbejdsgruppen. 
Referat: 
Forslag til kurser: 
- Niveauopdelte kurser om kommunikation på sociale medier 

- God sammenhængskraft i foreningen. Godt foreningsmiljø 

- Grafisk facilitering 

- Lær at lave video på smartphone 

- Photoshop 

- Mødeledelse 

- Almene pædagogiske redskaber 

- Motivation af frivillige – udvide ansvarsfordelingen 

- PR-kurser 

- Rekruttering af nye medlemmer/frivillige 

Øvrige forslag er altid velkomne og gives til Nicolai og Sara 
 
2.10. Drøftelse: Budgetmesse 2020 BILAG  
Indstilling: 
Der planlægges en budgetmesse igen i år d. 7. september, formentlig kl. 17.00-19.30. Styrelsen drøfter 
de udvalgte budgetforslag om der er nogle, som vi skal have særlig fokus på.  
Referat: 
Nina orienterede om budgetmessens form sidste år. Der er ikke kommet en invitation ud endnu til d. 
7.9., men Sara sørger for at melde ud til styrelsen, hvis budgetmessen bliver til noget.  
Styrelsen besluttede, at ÅUF skriver læserbrev om faciliteter til foreningslivet.  
 
  
2.11. Drøftelse og beslutning: TV2 Østjyllands repræsentantskab og bestyrelse 
Indstilling: 
Styrelsen drøfter og beslutter, hvem ÅUF vil indstille som kandidater.  
Referat: 



Sara forklarede proceduren for valget til bestyrelsen.  
Tobias, Emil, Nina og Ida er kandidater til repræsentantskabet, når der bliver ledige pladser.  
Kandidat til bestyrelsen tages op igen på næste møde. 
  

 
 
3. Økonomi 

3.1. Orientering: Halvårsregnskab BILAG  
Indstilling: 
Styrelsen orienteres om halvårsregnskabet og evt. budgetrevision. 
Referat: 
Nicolai orienterede om at vi ikke har brugt så mange penge på aktiviteter som forventet pga af Corona-
nedlukning.  

 
4. Eventuelt 

4.1. Beslutning: Dato for julefrokost  
Indstilling: 
Styrelsen fastsætter dato for julefrokost. 
Referat: 
Styrelsen besluttede at julefrokost bliver d. 4. december.  

 
4.2. Beslutning: Emne for næste temadrøftelse 
Indstilling: 
Styrelsen beslutter emne for temadrøftelsen til næste styrelsesmøde.  
Referat: 
Temadrøftelsen udskydes fra dette møde 

 
Kommende datoer: 
20. oktober: Styrelsesmøde 
4. december: julefrokost 
 
Kommende sager:  
fremgår af møde- og handleplanen. 
 


